
redacció: 93 458 87 80 - linianord@comunicacio21.com | anuncia’t:  686 429 517 - publicitat@comunicacio21.com | administració: facturacio@comunicacio21.com

El setmanari del Barcelonès Nord

Badalona pàg 10
Ferran Falcó anuncia
que plegarà de regidor
abans de finals d’any

Nou full de ruta pàg 4
Referèndum al setembre del
2017 i constituents al març
del 2018: l’acord de JxSí i CUP

linianord.cat · 13/10/2016 · Núm.189 · Difusió OJD-PGD: 15.038 exemplars setmanalsEl setmanari del Barcelonès Nord
línianord  
Ho van fer
4L’Ajuntament de Badalona desobeeix el jutge i obre el 12-O pàg 10

Reportatge pàg 3
L’impacte d’augmentar
la presència policial als
carrers: parlen els experts

Sant Adrià pàg 15
El Consell Comarcal
revisa la venda de
terrenys per al tanatori

Santa Coloma pàg 14
Èxit d’unes Jornades
de Pau que s’allargaran
fins al 27 d’octubre

Tiana pàg 17
ERC preveu que el
govern local donarà
suport al referèndum 

@mariadolorsa (L’alcaldessa, des de 
Bogotà): Avui [12-O], com cada dia, els
càrrecs electes servim la ciutadania. Judi-
cialitzar la política no és mai el camí.

@Albiol_XG: ¿Qué más tiene que ocurrir
en el Ayuntamiento de #Badalona para
que el PSC deje de apoyar a la alcaldesa
perdedora de la CUP?

@Alexpastorbdn: El PSC de Badalona
cree que abrir el Ayuntamiento de
#Badalona pone “en cuestión” el pacto de
investidura.

@ferranfalco: Quan passi la bromera, la
pregunta serà si tot això que ha passat a
#Badalona el #12O ha eixamplat la majo-
ria sobiranista i/o de la ciutat.

@CsBDNJuanMiguel: El gobierno anti-
sistema de Badalona ayer ofendía a todos
los vecinos, hoy se ríe de los jueces.
¿Mañana qué? 

El regidor Téllez estripa l’ordre 
judicial que obligava a fer festa
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“No tenim por d’entomar debats,
des d'una nova òptica, que fins ara
eren exclusiva de la dreta. Com la
seguretat”. Així s’expressava l’al-
caldessa de Badalona, Dolors Sa-
bater, durant un debat organitzat
per Crític el 6 d’octubre en què
també van participar l’alcaldessa
de Barcelona, Ada Colau, i l’alcal-
de de Sabadell, Juli Fernández. Sa-
bater va convidar a iniciar aquest
debat poc després que Badalona
anunciés una major presència de
Mossos d’Esquadra a la ciutat,
especialment als barris del sud.

En el marc d’aquest debat, Lí-
nia Nord ha parlat amb diversos
experts per analitzar si un incre-
ment de la presència policial és ne-
cessàriament sinònim d’una re-
ducció dels delictes.

PREVENCIÓ I PARTICIPACIÓ
La directora de l’Escola de Pre-
venció i Seguretat Integral de la
Universitat Autònoma de Barce-
lona, Montserrat Iglesias, consi-
dera que un increment de policia
al carrer garanteix “una sensació
de seguretat més gran”. “No vol dir
que la ciutat sigui més segura, però
la ciutadania ho percep així”, diu
Iglesias, que defensa la presència
policial com a “efecte dissuasori”.
Ara bé, la directora de l’Escola de
Prevenció i Seguretat Integral
apunta que això no vol dir que els
problemes se solucionin i assen-
yala la necessitat de desenvolupar
polítiques de prevenció. 

Per la seva banda, el director de
Fundipau, Jordi Armadans, va
un pas més enllà. “Més enllà de po-
sar més policia als carrers, s’ha de
treballar la cohesió social”, consi-
dera, alhora que assenyala la des-
igualtat com el causant de la im-
mensa majoria de delictes. “La ciu-

tat serà més segura si hi ha més
justícia i participació”, afegeix.
Armadans assenyala que aquesta
recepta és especialment vàlida
per municipis de grans dimensions
i amb una població heterogènia,
com Badalona. En aquest sentit, el
director de Fundipau alerta que si
no es duu a terme un bon treball
amb la comunitat, la policia sem-
pre serà un “pedaç”.

“POLICIA DE BARRI”
Al seu torn, Iglesias defensa el con-
cepte de “policia de barri”. “El
policia ha de defensar els interes-
sos del ciutadà i formar part de la
comunitat”, argumenta. “S’ha de
generar un discurs de confiança
perquè els agents puguin fer de
mediadors”, afegeix.

En els mateixos termes s’ex-
pressa el president de la Federa-
ció d’Associació de Veïns de Ba-
dalona (FAVBdn), Sigfrido Ramos,
que considera la mediació com un
dels puntals de la tasca policial. Ra-

mos aposta per una policia dinà-
mica, propera, amb valors demo-
cràtica i adaptada a la realitat so-
cial del barri. “Cal que estigui in-
terconnectada amb departaments
municipals com el de serveis so-
cials”, demana. “Aquesta és la lí-
nia de treball de l’Ajuntament i li
demanem que la posi en pràctica”,
afegeix el president de la FAVBdn.

Aquesta publicació ha parlat
amb fonts municipals que defen-
sen un model de seguretat “inte-
gral”. Un concepte que implica fei-
na de prevenció i també redefinir
el model de la Guàrdia Urbana.
“Estem treballant en una reforma
de la policia local que permeti als
agents treballar més tard de les
cinc de la tarda als barris”, apun-
ten les mateixes fonts.

Sigui com sigui, tant l’Ajunta-
ment com els veïns consideren ne-
cessari l’increment de Mossos.
Veurem si més enllà de policies
amb uniforme, la ciutat impulsa
un canvi en el model de seguretat.

Més policia, més seguretat?
» Línia Nord analitza l’impacte que pot tenir a Badalona una major presència d’agents dels Mossos
» Els experts assenyalen que l’increment ha de venir acompanyat de polítiques socials i de prevenció

Andreu Merino
BADALONA

COMISSIÓ4El govern municipal
manté la voluntat d’investigar el
procés de selecció de 10 places de
caporal de la Guàrdia Urbana i
també de 12 places d’agent d’a-
quest cos que es van fer durant
el mandat anterior, amb Xavier
Garcia Albiol d’alcalde.

Després d’anunciar al no-
vembre una investigació interna,
l’alcaldessa portarà al Ple muni-
cipal d’octubre la proposta d’im-
pulsar una comissió informativa
que investigui aquests processos.
“La investigació interna ens ha
servit per obtenir informació i ara
volem continuar investigant”,
assenyalen fonts municipals a
aquesta publicació. Una decisió
que el govern municipal ha pres
després de demanar assessora-

ment a la Comissió Jurídica As-
sessora de la Generalitat.

En aquest sentit, si la co-
missió informativa tira enda-
vant tindrà com a objectiu es-
brinar si les proves de selecció es
van fer de forma correcta. En cas
contrari, es treballarà per deter-
minar si hi ha alguna responsa-
bilitat política i s’estudiarà la
possibilitat de declarar nuls els
processos.

La comissió estarà integra-
da per l’alcaldessa o la persona
en qui Sabater decideixi dele-
gar, i per un representant de
cada un dels grups municipals.
D’aquí a dues setmanes els
partits amb representació hau-
ran de decidir si donen suport
o no a la proposta de Sabater.

Volen investigar processos de
selecció de la Guàrdia Urbana
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“Convocarem els ciutadans a les urnes
perquè permetin, amb el seu vot, la pro-
clamació de la independència”. Aquestes
paraules del president de la Generalitat,
Carles Puigdemont, resumeixen el nou
full de ruta pactat entre Junts pel Sí (JxSí)
i la CUP per poder culminar, diuen, el pro-
cés independentista amb èxit. I això pas-
sa, segons les resolucions que ja ha apro-
vat el Parlament, per un referèndum a la
tardor de l’any que ve i unes eleccions
constituents al 2018.

Concretament, els dos grups inde-
pendentistes han pactat impulsar una con-
sulta vinculant sobre la independència de
Catalunya com a “molt tard” al setembre
del 2017 –amb una “pregunta clara” i una
“resposta binària”–, i si l’opció indepen-
dentista aconsegueix més del 50% dels
vots favorables, fer unes eleccions cons-
tituents sis mesos després, és a dir, pels
volts del març del 2018.

Aquest és el recorregut que JxSí i la
CUP preveuen fer en els pròxims mesos,
si pot ser acompanyats de Catalunya Sí
Que Es Pot. Els ‘comuns’ es van abstenir
en la resolució sobre la consulta vinculant
i en van tirar endavant una de pròpia que
planteja un referèndum amb “reconeixe-
ment previ” internacional i efectes “jurí-
dics i polítics reals”. Sigui com sigui,
sembla que la distància s’escurça.

PACTAR EL CONTINGUT DEL ‘NO’
I és que, paral·lelament, també es de-
manarà a l’Estat que pacti el referèndum.
De fet, ja ho ha començat a fer el mateix
Puigdemont, el qual ha estès la mà als go-
vernants espanyols a omplir de contingut
el ‘No’ amb una contraproposta, com per
exemple una reforma de la Constitució o
una millora del model de finançament.

Ara bé, de moment la resposta del PP
ha estat la de sempre: “No, no i no”. L’“ab-
sència d'acord” amb el govern espanyol,
però, no farà decaure el “compromís po-
lític” amb aquesta consulta, avisen des de
JxSí la CUP. “O referèndum o referèn-
dum”, sentencia Puigdemont.

» JxSí i la CUP pacten fer una consulta vinculant al setembre del 2017 i eleccions constituents al març del 2018
» Puigdemont s’obre a pactar amb l’Estat espanyol el contingut del ‘No’, però el mur del PP segueix intacte

Arnau Nadeu
BARCELONÈS NORD

“Referèndum o referèndum”

DEBAT CIUTADÀ4Paral·lelament als
preparatius del referèndum, també s’im-
pulsarà el procés constituent, un debat
ciutadà a escala nacional sobre el futur
Estat català. Per fer-ho possible, Junts pel
Sí (JxSí) i la CUP han pactat crear abans
de dos mesos el Consell Assessor del Pro-
cés Constituent i una comissió de se-
guiment. El primer estarà format per ex-
perts que s’encarregaran d’assessorar el
procés, mentre que la segona vetllarà pel
seu correcte desenvolupament. 

En aquest sentit, es definirà el progra-
ma i el calendari de desplegament del pro-
cés en un termini de tres mesos i s’incor-
poraran als nou pressupostos –que s’estan
negociant– “els recursos financers neces-
saris” per a la seva realització. La voluntat

és que el procés constituent estigui enllestit
en el primer semestre de l’any que ve. 

I perquè així sigui, des del Parlament
s’encoratja els ajuntaments a impulsar els
debats constituents des de l'àmbit local,
“promovent la participació de la societat
civil”, així com a facilitar els “recursos i
espais propis” perquè es pugui dur a ter-
me un bon debat ciutadà. Una petició
que, en aquest cas, a banda de JxSí i la
CUP també compta amb el suport de Ca-
talunya Sí Que Es Pot.

El món local, doncs, haurà de ser clau
en aquesta etapa “culminant” del procés. Un
repte que ja han assumit, per exemple, des
de l’Associació Catalana de Municipis.
“Un procés constituent sense els ajunta-
ments seria un fracàs”, comparteixen.

El procés constituent
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Actualitat a la xarxa

#TrumpMasclista

@andreuclaret: El populisme també fa
estralls als EUA. Donald Trump guanya 7
punts després d'un debat on es va
mostrar indocumentat, groller i masclista.

#Badalona12-O

@capdegab: La desobediència quoti-
diana en què alguns insisteixen és impos-
sible i inútil. La bona és la que es fa de cop
i una única vegada.

#NouIntent

@gerardotc: Es muy raro que el Rey vaya
a hacer una ronda de consultas sabiendo
que los de la gestora del PSOE todavía no
tienen decidido nada. ¿Verdad?

Un diari plural

L’amiga Montse, un parell d’anys
abans que esclatés la bombolla im-
mobiliària, va comprar un pis en
un dels barris de Badalona situats
per damunt de l’autopista. Eren els
anys que les entitats financeres do-
naven tot tipus de facilitats per
aconseguir un préstec hipotecari.
Pràcticament no et demanaven
res i, si la teva nòmina no era su-
ficient, es podia arreglar.

A Badalona tothom té clar que
l’autopista influeix en el preu
dels habitatges. La majoria dels
nouvinguts, d’ara i d’abans, es van
establir en aquest territori de
carrers empinats i, en alguns
barris,  de difícil accés. 

El valor de l’habitatge que va
comprar la Montse -el  2006 va ser
taxat pel mateix banc per un valor
de 411.000 euros- va ser de
246.000 euros. L’amiga Montse va
entregar en efectiu 20.000 euros
i va signar una hipoteca per valor
de 263.000 euros. Aquesta hipo-
teca l’obligava a pagar durant 40
anys una quota mensual, com a
mínim, de 1.035 euros. És a dir, al
final hauria hagut de pagar
496.800 euros. Es  duplicava el va-
lor de l’habitatge. El més curiós és
que ningú qualifica aquest com-
portament com a delictiu.

Com hem dit, la mateixa en-
titat financera li va taxar el pis per
un valor de 411.000 euros. Així es
justificava millor l’import de la hi-
poteca concedida. Si fa no fa, a l’a-
gost del 2016, hauria pagat
124.000 euros. El que resulta
estrany és que, segons el banc, en-
cara té pendent un deute de
267.000 euros.

Fem números. Fins a l’agost
del 2016 hauria pagat 20.000
euros en efectiu més 124.000 eu-

ros en concepte de quotes. Aques-
tes dues quantitats sumen un to-
tal de 144.200 euros. El valor del
pis era de 246.000 euros i enca-
ra li queden per pagar 267.000 eu-
ros. Algú entén això? Es pot qua-
lificar aquest comportament com
un frau? Per això l’amiga Montse
va decidir anar a la PAH. De fet,
va ser una de les primeres perso-
nes que hi va anar quan a Bada-
lona es va crear la PAH, a finals del
2011, a iniciativa de l’activista
Antonio Salguero.

El primer que va fer la Mont-
se va ser intentar negociar amb el
banc una solució, ja que no podia
continuar pagant la quota hipo-
tecaria quan es va quedar a l’atur.
Li van proposar una dació. Per
tant, es quedaria al carrer amb
una motxilla inassequible per a
ella i la seva família. 

Si hagués acceptat això, la
Montse hauria estat pagant en re-
alitat un lloguer superior a 1.200
euros mensuals per viure en un
pis situat per damunt de l’auto-
pista i, a més a més, continuaria
devent diners al banc encara que
no tingués un habitatge. El banc
hauria cobrat 144.000 € i ara tor-
naria a ser propietari del pis de la
Montse, a més d’un deute pen-
dent de cobrar.

De casos com aquests n’hi ha
centenars de milers. I el que és pit-
jor, molts bancs han cedit les hi-
poteques a fons de titulacions
que els han venut a inversors
com a bons negociables en els
mercats. Tanmateix, els bancs
continuen actuant com si fossin els
propietaris i desnonant a la gent
d’un habitatge que pertany, pos-
siblement, a milers d’inversores,
la qual cosa és il·legal com ja han

determinat diferents jutges. És per
això que hi ha moltes persones
que es neguen a abandonar l’ha-
bitatge sense una alternativa ha-
bitacional i una solució definitiva
que no només beneficiï al banc.

El que és clar és que, amb la
dació, els bancs tornen a ser els
propietaris de milers de pisos bu-
its. Ara bé, no oblidem que l’esclat
de la bombolla, i el consegüent res-
cat dels bancs amb els nostres di-
ners, va tenir el seu origen en la
manca de liquiditat dels bancs que
no podien cobrar les hipoteques.
A tot allò hi va contribuir l’enca-
riment fictici de l’habitatge per l’e-
levat cost de les hipoteques. Per
això, la taxació la feia sempre el
mateix banc i sempre era molt su-
perior al preu real. Així es justifi-
cava la concessió d’una hipoteca
molt més elevada que el preu
que realment valia el pis.

En definitiva, els bancs, amb
la complicitat dels governs, ens
van fer creure una enorme men-
tida, que van anomenar crisi, per
aconseguir diners del govern i
també tornar-se a apropiar dels
nostres habitatges a través de la
dació. Ara bé, això ha de ser sem-
pre així? Hi ha solucions per evi-
tar l’especulació dels bancs i ga-
rantir el dret a l’habitatge com re-
coneixen les lleis? Si no canvien
les coses, algú pot creure que la
banca pot perdre mentre ens go-
verni a l’Estat  el PP o a Catalunya
la dreta nacionalista?

A la PAH ho tenim clar. Mai
hem de perdre l’esperança. Hem
d’aconseguir que tothom tingui
un habitatge digne reconegut
per diversos tractats internacio-
nals, la Constitució espanyola i
l’Estatut de Catalunya.

per Pedro Jesús Fernández

4La dació és la solució? 4No som sardines!
per Assemblea Groga Gramenet

Els darrers cursos, el nombre
d'alumnes per aula (ràtio)
als centres educatius públics
de la ciutat ha augmentat
fins a límits injustificables.
La ràtio màxima a Infantil i
Primària ha passat de 25 a
28, pel que fa a Secundària
ha passat de 30 a 35. Si ens
fixem en països referents en
l’àmbit pedagògic, com Fin-
làndia, la ràtio no sobrepas-
sa els 20 alumnes per aula a
cap nivell educatiu.

La ràtio adequada garanteix
el dret a l'educació, la igualtat
d'oportunitats i el desenvo-
lupament d'infants i joves.
Permet la millora dels pro-
cessos d'aprenentatge i els
resultats acadèmics, afavo-
reix la convivència i la re-
ducció dels conflictes a l'aula.
Permet el seguiment perso-
nalitzat i l'atenció a la diver-
sitat, als diferents interessos,
ritmes i necessitats de l'a-
lumnat. També permet l'a-
plicació de metodologies més
actives, participatives i el tre-
ball en grup. Facilita la col·la-

boració amb les famílies i
permet la seguretat en casos
d'emergència.

Per tant, demanem al De-
partament d'Ensenyament
que resolgui el problema de
la massificació a les aules de
Santa Coloma de Gramenet.
Exigim la construcció dels
nous instituts públics neces-
saris a la ciutat, la reducció
de la ràtio a infantil i Primà-
ria a 20 alumnes, i a Secun-
dària a 25 alumnes. Exigim la
substitució dels docents des
del primer dia, la recuperació
de la línia d'escola pública
tancada i la dotació del per-
sonal necessari: més docents,
Tècniques d'Educació Infan-
til de P3, Tècniques d'Inte-
gració Social, educadores i
auxiliars d'Educació Espe-
cial, Equips d'Assessorament
Psicopedagògic, traductores
i mediadores.

Convoquem tota la Co-
munitat Educativa a la con-
centració de dilluns 24 d'oc-
tubre a dos quarts de sis de la
tarda a la plaça de la Vila.

Un diari participatiu
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Un diari obert

4Aquesta és la qüestió
per Ramon Masvidal 

Està a punt de sortir una nova sen-
tència del Tribunal Constitucional
(TC), en aquest cas la que fa referèn-
cia a l’aprovació per part del Parla-
ment de Catalunya de prohibir la ce-
lebració de curses de braus al territori
català.

Una més d’una llarga sèrie de
qüestions que han anat a parar a
aquest tribunal i que en la seva tota-
litat sempre ha emès sentències con-
tràries als interessos de Catalunya,
dels catalans i, per extensió, a tots els
ciutadans que viuen al territori.

Per començar, cal recordar que els
Tribunals Constitucionals que exis-
teixen en altres països civilitzats són
òrgans consultius que dirimeixen di-
ferències en l’aplicació de les Lleis i
que no dicten sentències, sinó la seva
opinió sobre qui té la raó i, si és el cas,
una recomanació perquè es modifiqui
la Llei que ha donat el motiu de con-
trovèrsia.

El TC espanyol, a més de dictar
sentències d’obligatori compliment,
ara també se’l vol dotar de poder san-
cionador, o sigui, que dicti penes
contra les persones o institucions
que segons el seu criteri no han in-
terpretat o aplicat correctament “la le-
gislación vigente”, sense entrar mai a
qüestionar si aquestes Lleis són del tot
correctes i/o modificables.

Les persones o institucions cata-
lanes reiteradament perjudicades per
les sentències del TC carregen contra
aquest Tribunal les crítiques a les se-
ves decisions. Que si manca d’impar-
cialitat, que si és el braç legislatiu del
govern central -o sigui, el que el govern
central no aconsegueix convèncer per
la via política, ho imposa per la via del
TC-, que si la filiació política d’al-
guns dels seus membres, etc., etc.

En canvi, des del poder central ar-
gumenten que els catalans ens quei-

xem del TC perquè les sentències
ens són desfavorables i que, si fos a
l’inrevés, no diríem res. I afegeixen
que el TC treballa molt bé, ja que fo-
namenta les seves sentències en “la le-
gislación vigente”.

O sigui, apliquen el principi que
tot el que és legal és bo i és el correc-
te, sense qüestionar en cap moment
si les Lleis actuals són del tot bones
o modificables. Aquest és un princi-
pi bàsic dels règims totalitaris per tal
de mantenir el poder indefinida-
ment, però no vàlid per una autènti-
ca democràcia on les decisions ema-
nades de les urnes, l’alternança en el
poder i les resolucions dels Parla-
ments escollits, fan modificar les
Lleis adaptant-les a la voluntat po-
pular.

Seguint aquest criteri que tot el
que és legal és bo i és correcte es van
regir tots els règims totalitaris, tan de
dretes com d’esquerres. I, per tant,
tots els crims i les barbaritats que van
practicar eren legals. No cal anar
molt lluny per trobar exemples. En
canvi, són totalment reprovables
des del punt de vista ètic i moral,
però “la legislación vigente” encara
no ha fet res per jutjar i condemnar
aquells fets.

Aquesta és la qüestió, “la legisla-
ción vigente”, un conjunt de Lleis fe-
tes a corre-cuita i amb la pressió
dels poders de la dictadura que por-
ten “vigentes” en la seva majoria ga-
irebé tant temps com van durar les del
franquisme (gairebé 40 anys) i no es
veu cap signe de voluntat de canvi.

Només hi ha una manera de treu-
re’ns aquest “gran hermano” que ens
guia i ens controla a tota hora, de ve-
gades inclús amb mètodes no gaire
ètics. Un nou Estat i una nova legis-
lació feta amb la voluntat popular,
aquesta és la qüestió.

Hi ha temps per poder analitzar la
derrota a la Lliga contra el Celta fins
que arribi el pròxim compromís ofi-
cial del Barça. Jugadors i cos tècnic
farien bé de reflexionar al voltant de
la situació de l’equip, que en 7 jor-
nades ha deixat escapar ja 8 punts,
i no donar massa importància a les
veus que assenyalen Ter Stegen com
el màxim culpable del correctiu re-
but a terres gallegues. És obvi que el
seu error en el quart gol rival, just
quan els seus companys es trobaven
en plena reacció i veien a prop la pos-
sibilitat d’empatar o fins i tot gua-
nyar, va ser decisiu. I també és clar
que l’alemany va pecar d’un excés de
confiança inadmissible, com ell ma-
teix va reconèixer de seguida. Però la
necessària anàlisi que cal fer ha d’a-
nar més enllà. No és just deixar-lo tot
sol com a únic blanc de les crítiques,
si bé com a porter ja està avesat a
aquesta exposició unipersonal davant
de l’opinió pública.

Primerament pensem en les ro-
tacions fruit d’una, enguany, planti-
lla més àmplia que hauria de per-
metre dosificar millor als jugadors
durant la temporada. Probablement
Luis Enrique no ha escollit bé fins ara
els moments per dur-les a terme, i al-
hora ha introduït massa canvis de
cop, desequilibrant d’aquesta manera
l’equip en diverses ocasions (espe-
cialment el dia de l’Alabès a casa, i
també a Balaídos). També s’hauria de
posar el focus en el migcamp blau-
grana. Les absències puntuals de
pesos pesants com Rakitic i Iniesta,
a causa de lesions o rotacions, jun-
tament amb la manca d’automatis-
mes de futbolistes nous com André
Gomes, estan resultant importants. 

Però potser el factor més relle-
vant a hores d’ara és el mal moment
de Busquets. Acostumats com ho es-

tem, que sempre compleixi escru-
polosament en la seva posició de mig
centre, el de Badia no està tenint un
bon començament de temporada. I
l’equip ho nota moltíssim. Ell sem-
pre corregeix qualsevol errada en zo-
nes perilloses amb una fredor im-
pagable, però actualment no està fi
i això facilita un desequilibri que els
oponents aprofiten per a l’intercan-
vi de cops. En aquest terreny el
Barça no s’hi sent a gust, perquè és
un conjunt parit per a governar els
partits. 

Massa pèrdues de pilota inne-
cessàries, constants anades i torna-
des, i manca d’associació col·lectiva.
En atac, evidentment s’està notant
que Messi no hi és, i que Neymar no
acaba d’assumir amb eficàcia el rol
de líder ofensiu que sempre ostenta
l’argentí. Suárez, al seu torn, s’està
mostrant una mica irregular. I clar,
si la davantera i la mitja estan flui-
xes, la zona defensiva (porter inclòs)
es troba sovint massa exposada. Ni
l’immens moment de Piqué ho pot
dissimular.

Amb tot aquest panorama, no
preocupant però sí digne de reflexió
ara que encara hi ha marge de ma-
niobra, la figura de Ter Stegen apa-
reix com una peça imprescindible en
l’engranatge. La seva personalitat
l’ha de fer superar aquest monu-
mental error comès a Vigo, i tornar
a ser un porter segur i infranqueja-
ble.  Si l’equip encara no gira rodó
aquesta temporada, només ens fal-
ta que el porter cometi excessos de
supèrbia. No cal estigmatitzar nin-
gú. També recordem greus errades
de Valdés en els seus primers anys
al Barça. Però sí que és imperatiu
que el porter jugui amb seny, si no
donem un avantatge extra als nos-
tres contrincants.

4El pecat de Ter Stegen
per Sergi Villena

#PisosBuits

@mariadolorsa (Dolors Sabater): Amb
les noves ordenances avancem cap a una
major redistribució de la riquesa per una
Badalona més justa i inclusiva.

#JaSomColla

@FolqueAlbert: Des d’ahir (dilluns) la
colla castellera dels Laietans de
Gramenet ja som colla de ple dret!
Anem amunt! Ningú ho pot aturar!

#PremiPerAAndújar

@JoseLuisSAB: L'escriptor de Sant Adrià
de Besòs Javier Pérez Andújar ha estat
guardonat amb el premi Christa Leem als
valors democràtics.

La comarca a la xarxa
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Badalona  

@EnricJuliana: Badalona, carne de tele-
diario. Con la “desobediencia” del 12 de
octubre, los gobernantes de Badalona le
hacen el juego a García Albiol.

La reacció a la xarxa

@jcuixart: Ple suport @AjBadalona, sem-
pre amb la llibertat. Als Països Catalans el
12-O els demòcrates no tenim #resacele-
brar i treballem amb normalitat.

@JosepTellez: Osti! La justícia sí que tre-
balla avui? // Els primers en encendre la
guspira i els primers a entrar avui a l'A-
juntament. Moltes gràcies @iaioflautas!

@JuanFernandezB: Feliz día de la Fiesta
Nacional. Que la ignorancia y el fanatismo
no empañen este #12octubre. #VivaEs-
paña. #Hispanidad.

@_ARKUPE_: Fascistas por #Montjuic
con símbología ilegal y el PP deman-
dando a quienes han trabajado hoy en el
Ayuntamiento de #Badalona. Todo guay.

@carlesescola78: Avui hem vingut a
donar suport a les companyes i companys
del govern municipal de #Badalona , en
defensa de la sobirania local.

@tonymorsan:@GuanyemBDN, una pre-
gunta: ¿Si sois ateos abriréis el consistorio
en Navidad? Poneros a trabajar ya y de-
jaros de tonterías. #Badalona.

@antoniocamposf: #Badalona  desobe-
dece al juez y abre las puertas del Ayun-
tamiento. Será el único día que trabajen
del año.

La dita que una imatge val més
que mil paraules va quedar de-
mostrada ahir a l’Ajuntament. I és
que, en un gir inesperat, el govern
de la ciutat va decidir desafiar el
jutge i va obrir les portes del Viver
durant el 12-O. La imatge del dia,
sens dubte, va ser la del tercer ti-
nent d’alcalde, José Téllez, davant
de la premsa estripant la interlo-
cutòria judicial que prohibia al
consistori obrir les seves portes.

Després que dimarts el mateix
Téllez, juntament amb el primer
tinent d’alcalde i ahir alcalde ac-
cidental, Oriol Lladó, compare-
guessin davant la premsa per
anunciar l’acatament de la pro-
hibició judicial, sis regidors van
obrir finalment l’Ajuntament el
12-O. No hi era l’alcaldessa, Do-
lors Sabater, desplaçada a Co-
lòmbia en unes jornades de l’O-
NU. Els sis integrants del govern
que van obrir el Viver van ser
Oriol Lladó i Agnès Rotger (ERC)
i José Téllez, Laia Sabater, Fran-
cesc Duran i Fàtima Taleb (Guan-
yem Badalona en Comú).

A les vuit del matí ja hi havia
desenes de persones concentrades
al Viver per donar suport als sis re-
gidors.  Entre aquestes, va destacar
la presència de càrrecs electes
d’ERC i la CUP i el president d’Om-
nium Cultural, Jordi Cuixart. Du-
rant la compareixença davant la
premsa, Lladó i Téllez van especi-
ficar que els ciutadans no podrien
fer tràmits, i el govern, per evitar po-
sar en risc els funcionaris, no els va
implicar en l’acte de desobediència.

“Vinga, a treballar”, va dir Té-
llez abans d’obrir les portes del Vi-

ver just després d’afirmar que, “si
encara volem creure en un estat
democràtic, el jutge ens donarà la
raó”. Per la seva banda, l’alcalde
accidental, Oriol Lladó, va afirmar
que havien decidit desobeir per-
què “som càrrecs elegits en re-
presentació del govern de la ciu-
tat per fer la nostra feina”.

Els fets d’ahir també van dei-
xar una altra imatge. L’absència de
representants d’ICV-EUiA, inte-
grant del govern municipal. Els
ecosocialistes, a través d’un co-

municat, van lamentar “que una
festa confronti la ciutadania” i
van acusar “el govern central en
funcions del PP d’interposar-se en
els acords del govern municipal
amb els sindicats”. 

“REACCIÓ JUDICIAL”
L’exalcalde popular de la ciutat, Xa-
vier García Albiol, va respondre als

fets amb el seu estil directe. Va qua-
lificar d’”aquelarre” la situació  i va
afirmar, a RAC1, que “aquests ac-
tes de xuleriahan de tenir algun ti-
pus de resposta”. L’ara regidor va
afegir que, “quan algú té una acti-
tud desafiant, hi ha d'haver algu-
na mena de reacció per part de la
justícia. Si no, convertirem aquest
país en una selva”.

A qui tampoc li va agradar gai-
re la situació viscuda ahir va ser al
PSC. Els socialistes, que van fer
possible el canvi a Badalona grà-
cies a la seva abstenció, van ame-
naçar de trencar el pacte a l’A-
juntament després d’alertar que
“Badalona s’està cansant d’unes
posicions independentistes que no
representen la majoria de veïns”. 

Caldrà veure què passa a par-
tir d’ara, però la reacció judicial
que va demanar Albiol ja es va pro-
duir ahir mateix. I és que el jutjat
d'instrucció número 5 de la ciutat,
en funcions de guàrdia, va obrir
una causa penal contra l'Ajunta-
ment per un suposat delicte de
desobediència després d’una de-
núncia del PP. En paral·lel, els sis
regidors que van obrir l’Ajunta-
ment compareixeran avui durant
la vista contenciosa davant el jut-
ge per explicar-se. “Tenim argu-
ments de pes i ens defensarem”.

L’alcalde accidental, Oriol Lladó, i altres regidors ahir a dins el Viver. Foto: Òmnium

El govern municipal desobeeix
la justícia i obre el Viver el 12-O
» Un jutjat de la ciutat obre una causa penal per desobediència

contra l'Ajuntament després d’una denúncia del PP 

Solidaritat | Guardiola crida a col·laborar amb Proactiva 
L'exentrenador del FC Barcelona i actual tècnic del Manchester City, Pep Guardiola, 

va visitar dissabte Badalona per conèixer l'ONG Proactiva Open Arms. Guardiola 
va aprofitar la visita per fer una crida a col·laborar amb l'organització, que continua 

fent tasques de salvament marítim al Mar Mediterrani i al Mar Egeu.

Albert Ribas
BADALONA

POLÍTICA4El regidor de CiU,
Ferran Falcó, ha anunciat la
seva voluntat de plegar. En una
entrevista a El Punt Avui, Fal-
có avança que la seva intenció és
deixar el càrrec a l’Ajuntament
abans del 2017. “Ara que falten
dos anys i escaig de mandat és
el moment de deixar pas a un
nou equip”, diu en declaracions
a Línia Nord. En aquest sentit,
Falcó assenyala que està previst
que Pere Martínez -número
cinc a la llista de CiU a les elec-

cions municipals de 2015- sigui
el seu relleu, tot i que la decisió
s’haurà de prendre a través d’u-
nes eleccions primàries, encara
sense data, en les quals hi serà
convocada tota la militància.
“No em consta que per ara hi
hagi algun altre candidat”, as-
senyala Falcó.

Després de ser quatre cops
cap de llista en unes municipals,
Falcó ja va anunciar que no es
tornaria a presentar i ara ja ha
posat data a la seva renúncia.

L’encara regidor compagina la
seva tasca al consistori amb la
tasca de Secretari General de
Territori i Sostenibilitat de la
Generalitat.

Falcó és regidor des del
2003 i president del grup mu-
nicipal local de CiU des del ma-
teix any. Del 2007 al 2011 va ser
primer tinent d’alcalde de la
ciutat. “Ha estat una experièn-
cia magnífica i valoro positiva-
ment la meva aportació a la
ciutat”, conclou.

Ferran Falcó anuncia que plegarà

Els sis regidors 

compareixen avui

davant el jutge

per explicar-se
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Aspanin celebra els seus 50
anys amb una diada popular

ENTITATS4L’Associació Aspanin,
dedicada a les persones amb dis-
capacitat intel·lectual i les seves fa-
mílies, celebrarà diumenge una
diada popular a la Plana per com-
memmorar els seus 5o anys .

Des de les 10 del matí, Aspa-
nin organitzarà tallers, sessions de
conta contes i actuacions musicals.
Tot plegat, abans de la fideuà po-
pular a les dues del migdia. Els ti-
quets per dinar es podran comprar

el mateix dia o al llarg de la set-
mana a les oficines de l’entitat.

Aspanin vol aprofitar la cele-
bració del seu cinquantenari per
sensibilitzar la ciutadania sobre la
necessitat de caminar cap a la in-
clusió de les persones amb disca-
pacitat intel·lectual. Amb aquest
mateix objectiu, l’associació ja va
publicar a l’abril el llibre Nina i els
aspanens, el·laborat pel perio-
dista badaloní Quim Morales.

El govern promet solucions per
aparcar a Can Ruti en un any

MOBILITAT4El regidor de Mo-
bilitat i Espais Públics, Francesc
Duran, ha promès “solucions i
mesures portades a la pràctica”
abans d’un any per a l’aparca-
ment i la mobilitat al recinte de
l’Hospital Universitari Germans
Trias i Pujol. Duran va afirmar-
ho després de la primera reunió
de la Comissió de Mobilitat de
Can Ruti, celebrada el 6 d’octu-
bre a l’ajuntament.

A la reunió hi van assistir re-
presentants dels grups munici-
pals, de la Federació d’Associa-
ció de Veïns de Badalona, del
Consell de Mobilitat de la ciutat,
dels sindicats UGT i CCOO, de
l’Hospital Germans Trias i Pujol

i dels altres centres i equipa-
ments de l’àmbit sanitari ubicats
en aquesta zona.

Pel que fa a les possibles so-
lucions, Duran va apostar per
“repensar la mobilitat global-
ment” i va assenyalar els acces-
sos des de la B20, el transport
públic, l’aparcament i la combi-
nació dels horaris dels diferents
equipaments existents com els
principals eixos a treballar.

Per la seva banda, el regi-
dor de CiU Ferran Falcó apos-
ta per convertir l’aparcament
de Can Ruti en una zona de pa-
gament. El regidor ho va afir-
mar en declaracions a Ràdio
Ciutat de Badalona.

El Ple municipal va aprovar ini-
cialment dilluns en una sessió
extraordinària la taxa per als
propietaris de pisos que els tin-
guin buits permanentment. Els
grups municipals que integren el
govern i el PSC van votar a favor
que aquesta taxa sigui vigent a
partir de l’1 de gener, mentre que
PP, CiU i Ciutadans s’hi van po-
sicionar en contra.

En canvi, PP i CiU sí que van
votar a favor d’impulsar el pro-
cés de verificació que ha de per-
metre comprovar si aquests pi-
sos estan buits o no. Ciutadans
va optar per l’abstenció.

Segons xifres de l’Ajunta-
ment, a Badalona actualment
hi ha més de 1.300 pisos buits
que són propietat de grans pro-
pietaris, com per exemple bancs
o societats patrimonials. La taxa
per a immobles desocupats ja es-
tava prevista per la Llei Catala-
na d’Habitatge del 2007. Això sí,
el govern municipal planteja di-
verses excepcions, com el des-
plaçament dels propietaris per
motius laborals, canvis de do-
micili per raons de dependència

o desavinences legals després de
rebre una herència. Si els pro-
pietaris no poden justificar que
l’immoble estigui buit per cap
d’aquestes raons, se’ls farà pagar
una taxa. Un cop pagada la taxa,
el consistori instarà a incorporar-
los al parc de lloguer social i, en
cas contrari, s’iniciaria la via
sancionadora.

ORDENANCES FISCALS
El Ple extraordinari també va
servir perquè el govern aprovés
inicialment les modificacions de
les ordenances fiscals per al

2017 amb el suport del PSC. Al-
guns dels canvis més destacats
en la proposta d’ordenances
afecten l’Impost sobre Béns
Immobles (IBI). Concretament,
el govern planteja una redistri-
bució de l’IBI per a grans su-
perfícies comercials, bancàries
i immobiliàries. L’executiu as-
segura que apujant al 24% l’I-
BI per a aquelles grans super-
fícies comercials amb uns valors
cadastrals superiors als
400.000 euros serà possible
rebaixar l’impost que paguen
550 comerços de la ciutat.

El Ple va aprovar inicialment la taxa dilluns. Foto: Ajuntament

El Ple dóna llum verda 
a la taxa per als pisos buits

Redacció
BADALONA
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Santa Coloma no podria haver triat
unes dates més adequades per ce-
lebrar les Jornades de Pau i Coo-
peració. Enguany la iniciativa ha
volgut centrar-se en la sensibilit-
zació sobre l’acollida de refugiats
amb el lema Obrint fronteres i
mentre diversos ponents desfila-
ven per la ciutat, el Mediterrani vi-
via una de les seves setmanes
més tràgiques, amb milers de per-
sones que arribaven en barcasses
des d’Àfrica i el Pròxim Orient, des-
enes de les quals van morir abans
que cap organització de salva-
ment marítim les pogués rescatar.

Precisament, el Consell de So-
lidaritat i Cooperació van centrar
la programació de les jornades en
els motius que fan que aquestes
persones fugin del seu país i una
carpa instal·lada a la plaça de la-

Vila va acollir xerrades, concerts i
tallers que van abordar aquest
drama humanitari i polític da-
vant de centenars de veïns que hi
van assistir. “Santa Coloma és
una ciutat activa en la defensa dels
Drets Humans i amb unes entitats
de solidaritat i cooperació amb vo-
luntat i capacitat transformadora
allà on més es necessita”, assegu-
ra l’alcaldessa, Núria Parlon.

D’altra banda, Pallassos Sen-
se Fronteres va oferir una gala so-
lidària al Teatre Sagarra que va te-
nir una gran resposta de públic.

Pallassos com Tortell Poltrona o
Pepa Plana van protagonitzar una
actuació que va satisfer les expec-
tatives i que, a més, va destinar la
recaptació per als infants refugiats.

Obrint Fronteres ja ha superat
els seus actes centrals, però la
programació de les jornades s’a-
llargarà fins al 27 d’octubre amb un
debat a la Biblioteca Central sobre
refugiats i immigració amb la par-
ticipació del Centre Excursionista
Puig Castellar, el Casal del Mestre,
Fòrum Grama, Artemis, Òmnium
Cultural i la FAVGRAM.

Una de les xerrades a la carpa de la plaça de la Vila. Foto: Ajuntament

Èxit d’unes Jornades de Pau que
s’allargaran fins al 27 d’octubre 
» Els actes a la carpa de la plaça de la Vila i la gala de Pallassos Sense
Fronteres al Sagarra han protagonitzat la iniciativa ‘Obrint fronteres’

Mayte Martín aterra al Sagarra
amb el seu ‘Tempo Rubato’

MÚSICA4La cantaora Mayte
Martín presentarà divendres al te-
atre Sagarra per presentar el seu
nou disc Tempo Rubato. Un disc,
però, que encara no es pot com-
prar perquè Martín no l’ha gravat.
I és que en aquesta ocasió la can-
taora ha preferit fer primer la gira
i després enregistrar les cançons
i editar el treball a través d’una
campanya de micromecenatge.

Segons ella mateixa ha reco-
negut, Tempo Rubatoés el seu tre-
ball més íntim i assegura que s’ha
anat gestant durant els darrers 20
anys. De fet, Martín considera

que aquest projecte és el seu cu-
rrículum emocional, integrat per
dotze cançons amb arranjaments
de Joan Albert Amargós i inter-
pretats amb l’acompanyament
d’un quartet de corda clàssic.

A LA COLMENA, TEATRE
D’altra banda, La Colmena ofereix
una triple sessió de teatre aquest
cap de setmana. Divendres, dis-
sabte i diumenge l’escenari de
l’entitat acollirà la representació de
la comèdia Después de la lluvia,
produïda per la companyia de
teatre de La Colmena.

En marxa la celebració 
del centenari de l’Esperit Sant
SALUT4L’Hospital de l’Espe-
rit Sant ja ha començat a celebrar
els actes de celebració del seu
centenari. La programació es
va presentar el 21 de setembre i
el passat divendres 7 d’octubre
els treballadors del centre sani-
tari van celebrar una jornada in-
terna per compartir coneixe-
ments.

Ara, l’hospital obrirà la seva
celebració a la ciutat amb una
combinació d’actes científics,
institucionals, lúdics i culturals.
Per començar, el 25 d’octubre
s’organitzarà la primera Jorna-

da de Bioètica de la Fundació
Hospital de l’esperit Sant.

Al novembre l’hospital tor-
narà a realitzar una jornada in-
terna, aquest cop centrada en la
recerca, mentre que el 16 de
desembre celebrarà la seva fes-
ta de Nadal.

D’altra banda, el 2017 co-
mençarà amb formacions i xe-
rrades científiques, que prece-
diran l’acte central del centena-
ri, programat per al 21 d’abril.

La celebració s’allargarà fins
a l’octubre del 2017, amb la clo-
enda popular del centenari.

Concentració el dia 24 contra
la “massificació” a les aules

ENSENYAMENT4No som sardi-
nes. Aquest és el lema de la pri-
mera concentració que l’Assem-
blea Groga en defensa de l’edu-
cació pública ha convocat contra
la “massificació” a les aules. Serà
el dia 24 a dos quarts de sis de la
tarda a la plaça de la Vila.

L’Assemblea va organitzar una
trobada el 21 de setembre a l’Ins-
titut Puig Castellar i diversos re-
presentants de la comunitat edu-
cativa van acordar impulsar mo-

bilitzacions per fer front al que
consideren un dels principals pro-
blemes als centres de la ciutat.

En aquest sentit, l’Assemblea
Groga demana al departament
d’Ensenyament la construcció
de dos nous instituts, unes ràtios
de 20 alumnes per aula a infan-
til i primària i de 25 a secundària,
que les substitucions de profes-
sors comencin el primer dia de
baixa i la recuperació de la línia
d’escola pública tancada.

Santa Coloma Auditori | MusicalMent 2016
L’entitat Ammame organitza diumenge una nova edició del Musicalment, una

iniciativa que pretén sensibilitzar la població envers la salut mental. L’Auditori
Can Roig i Torres acollirà un taller d’assaig i treball conduïda pel professorat de

l’Escola Municipal de Música i un concert públic dirigit per Alfred Cañamero.

Redacció
SANTA COLOMA
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Sant Adrià

Nou capítol en la lluita per in-
tentar frenar la instal·lació d’un
forn crematori de difunts al ba-
rri de la Catalana. El Consell
Comarcal ja ha començat a revi-
sar si la venda de terrenys a la
zona per instal·lar-hi un tanato-
ri –amb el polèmic crematori in-
clòs– va ser correcta. El secreta-
ri de l’ens comarcal ha iniciat
aquesta tasca després que al Ple
de setembre del Consell, Esque-
rra Republicana (ERC) i Sant
Adrià en Comú (SAeC) –aquests
a través de la CUP-Poble Actiu)–
van sol·licitar-ho. 

D’altra banda, el Ple va apro-
var una moció presentada per les
dues formacions que preveu la re-
visió de la documentació que l’em-
presa adjudicatària Tanatori del Li-
toral SL ha presentat a l’Ajunta-
ment per rebre les llicències d’o-
bra i activitats. ERC i SAeC volen
que s’analitzi si tot està en ordre i
confien que, tot i que l’atorgament
de llicències és competència mu-
nicipal, el fet que hi hagi una in-
vestigació en curs per part del
Consell congeli el procés. I més te-
nint en compte que l’ens comarcal
és el titular del 70% dels terrenys
on està projectat el tanatori.

A més, la moció també insta
el Consell a negociar amb l’em-
presa adjudicatària de l’equipa-
ment funerari per intentar frenar
el crematori.

EN PARAL·LEL A L’AJUNTAMENT
Aquest últim punt representa
obrir un procés en paral·lel al que

ja està duent a terme l’Ajuntament
de Sant Adrià. El 30 de maig el Ple
municipal va aprovar iniciar
aquesta negociació i crear una
comissió de seguiment, integrada
per representants de tots els grups
municipals i de la plataforma Stop
Crematori, que ha liderat l’oposi-
ció social a l’equipament i ha re-
collit més de 8.000 firmes per fre-
nar la seva instal·lació.

La comissió de seguiment,
però, només s’ha reunit un cop des
de la seva creació, el 28 de juliol,
i el consistori no ha aportat cap
més informació des de llavors.
“No sabem res de les converses
amb l’empresa”, assegura Pilar
Raja, membre de la plataforma. “Si
la negociació no tira endavant i el
Consell detecta irregularitats en la
venda dels terrenys, recorrerem a
la via judicial”, avança.

Per la seva banda, ERC es
mostra optimista davant la possi-
bilitat que la tasca del Consell
Comarcal pugui aturar la instal·la-

ció del crematori. “És l’oportuni-
tat que Sant Adrià té per aturar el
projecte”, afirma el president del
grup municipal dels republicans,
Rubèn Arenas. Una opinió com-
partida per SAeC. “Al Consell Co-
marcal és on podem fer més for-
ça”, considera el seu portaveu,
Joan Belda.

QUAN COSTARIA FRENAR-HO?
La moció presentada també in-
cloïa un punt més, que demana-
va al Consell redactar un informe
que determinés quins serien els
costes econòmics de frenar la ins-
tal·lació del crematori i, sobretot,
qui se n’hauria de fer càrrec. 

En aquest sentit, Tanatori
del Litoral sempre ha defensat
que el projecte no era rendible
sense el crematori i hi ha la pos-
sibilitat que l’empresa exigeixi
alguna compensació econòmi-
ca a les administracions si fi-
nalment no pot oferir aquest
servei dins el complex funerari.

La plataforma Stop Crematori confia en la via del Consell. Foto: Arxiu

El Consell Comarcal revisa la
venda de terrenys per al tanatori
» L’ens és el titular del 70% de l’àrea on està projectat l’equipament 
» El Consell negociarà amb els adjudicataris per frenar el crematori

Torna el cicle de 
teatre solidiari Teatrea

SOLIDARITAT4El Casal de Cul-
tura acollirà diumenge la prime-
ra sessió del cicle solidari de tea-
tre amateur Teatrea, que enguany
celebra una nova edició, impul-
sada per l’associació Yalah, soli-
dària amb el poble sahrauí, i el
grup de solidaritat És l’hora, amb
la col·laboració de l’Ajuntament.

Diumenge obrirà el foc Agnes
de Dios, un drama estrenat a Bro-
adway i portat al cinema per John
Pielmeier. Ara, la companyia Te-
atro de Vértigo la portarà a l’es-
cenari del Casal de Cultura sota la
direcció de Laura Hidalgo.

La següent representació de
Teatrea serà el 6 de novembre,
també al Casal de Cultura. El
grup de teatre de La Maki pre-

sentarà una adaptació d’una de les
pel·lícules més cèlebres de la com-
panyia d’animació Pixar amb  l’es-
pectacle infantil Toy Story 3.1 Vs
Buzz Lightyear.

Per últim, el  cicle solidari farà
la seva cloenda el 27 de novem-
bre. El grup de teatre Lapsus, de
la Fundació Ateneu Sant Roc re-
presentarà al Casal de Cultura El
peligroso juego de la herencia,
una comèdia dirigida a tots els
públics. L’entrada per veure les
obres és de 3 euros, que es des-
tinaran a projectes solidaris de
Yalah, És l’hora, el menjador so-
cial de Sant Adrià de l’Associació
Sòcio-Cultural S.A.M.Z. i als Fa-
miliars i Malalts Mentals Afa-
meban de Sant Adrià i Badalona.

Les biblioteques presenten la
seva programació d’octubre
SERVEIS4La Biblioteca Sant
Adrià i la Biblioteca Font de la
Mina han presentat el seu pro-
grama d’activitats per al mes
d’octubre. Es tracta de propos-
tes per a públic de diferents
edats com clubs de lectura, ex-
posicions, xerrades, tertúlies o
sessions de contacontes.

A la Biblioteca Sant Adrià
destaca la creació d’un nou club
de lectura fàcil els dies 18 i 25,
així com del Club dels deures,
una iniciativa pensada per ofe-
rir un reforç als infants amb les
tasques escolars.

D’altra banda, la Biblioteca
Font de la Mina ha programat la
representació d’una sarsuela el
divendres 21 i l’exposició Vidas
migrantes del 17 d’octubre al 17
de gener.

Pel que fa al públic infantil,
aquest equipament ofereix la
participació en un club de lec-
tura en veu alta, tallers de tre-
balls manuals tots els dissab-
tes al matí, la iniciativa Pare-
lles lectores, els laboratoris
de lectura i un taller temàtic
sobre la Castanyada progra-
mat el 27 d’octubre.

Parc fluvial | Anellament científic d’ocells
Diumenge des de les onze del matí fins a les dues de la tarda, l’Àrea Metropolitana de Barcelona, l’A-

juntament i la Fundació Catalana de l’Esplai organitzen una nova sessió de la Jugateca ambiental,
consistent en l’anellament científic d’ocells. Un biòleg especialista en ornitologia i anellament d'ocells
recollirà les aus capturades en xarxes, les anellarà i mostrarà als participants els exemplars capturats.

Andreu Merino
SANT ADRIÀ
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Montgat encara la recta final
de la Setmana de la Gent Gran
ACTIVITATS4Montgat tancarà
dimecres que ve, 19 d’octubre, la
sisena edició de la Setmana de la
Gent Gran i ho farà amb una sor-
tida al Castell de Santa Floren-
tina de Canet de Mar. Es farà
una visita guiada pel recinte i
també pel centre modernista
del poble.

Tot plegat per un preu de 26
euros que inclou el transport en
autocar. L’aforament màxim
previst és de 50 persones.

Abans de la sortida a Canet,
demà el Casal de Gent Gran

Joan Maragall organitza a les sis
de la tarda la projecció de la
pel·lícula L’avi de cent anys que
es va escapar per la finestra.

Des del 3 d’octubre el Casal
de Gent Gran i l’Ajuntament
han impulsat diverses activitats
emmarcades en la Setmana de la
Gent Gran. Entre altres iniciati-
ves, s’han organitzat àpats po-
pulars, tallers de risoteràpia,
una trobada familiar al parc de
les Moreres amb diverses acti-
vitats i una caminada fins al
pont del Petroli de Badalona.

Montgat Biblioteca | Salut emocional
La Sala Pau Casals de la Biblioteca Tirant lo Blanc acollirà avui a dos quarts de
set de la tarda la conferència Les emocions també poden provocar malalties, a

càrrec de Maria Rosa Pavón Batlle, diplomada en psicologia per la UNED. La xe-
rrada l’organitza l’Aula Extensió Universitària TIMÓ i l’entrada és gratuïta.

La Biblioteca Tirant lo Blanc aco-
llirà demà la inauguració de l’ex-
posició Essència, un recull de
quinze poemes del músic i com-
positor Jordi Torrent i quinze fo-
tografies de Chus Alonso. Els dos
artistes montgatins han fusionat
així els seus treballs, que es com-
penetren en aquesta exposició. La
inauguració tindrà lloc a la Sala
Pere i Josep Santilari a les set de
la tarda.

Per una banda, Torrent qua-
lifica les poesies de la mostra de
“lliures” i algunes han estat pen-
sades per ser la base d’una cançó.
El poeta montgatí ha escrit aques-
tes peces en els darrers cinc anys
i reflecteixen les seves vivències a
Madrid, Donosti, Camprodon,
París o Tossa de Mar. Totes abor-
den, d’una manera o una altra l’a-
mor i la sensualitat.

“Fa gairebé un any el Jordi em
va demanar que il·lustrés amb fo-

tos el seu poemari i li vaig dir que
sí”, explica Alonso, que reconeix
que la tasca ha estat difícil i valo-
ra positivament el resultat final.
“Potser algú ho troba pujat de to”,
avisa.

CULTURA LOCAL
Tant Torrent com Alonso reivin-
diquen haver tirat endavant un
projecte cultural purament mont-
gatí. En aquest sentit, agraeixen la

col·laboració de l’Ajuntament però
demanen anar més enllà. “A
Montgat hi ha molts escultors,
músics i escriptors que necessiten
un lloc per exposar”, reclama
Alonso.

D’altra banda, la voluntat dels
dos artistes és que l’exposició si-
gui itinerant per municipis de la
comarca i d’arreu de Catalunya.
“Serviria per fer propaganda de la
marca Montgat”, conclou Alonso.

Els artistes montgatins inauguren avui la seva exposició. Foto: Essència

Jordi Torrent i Chus Alonso
presenten la seva ‘Essència’

Redacció
MONTGAT
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Tiana

Música i teatre per recordar
Patty Lemon i Martin Bennett

ESPECTACLES4La Sala Albéniz
acollirà dissabte a les set de la
tarda There Was a Fiesta (at
Carnegie Hall), una obra de
Cinta Moreno i Salvador S. Sán-
chez produïda per La Copla de
Wisconsin. La companyia defi-
neix l’espectacle com un “concert
dramatitzat”, on teatre i música
es fusionen per recordar l'únic
concert que van oferir Patty Le-
mon i Martin Bennet al mític
Carnegie Hall de Nova York.

A través de There Was a
Fiesta La Copla de Wisconsin fa
un repàs al repertori de Lemon

i Bennett, dos personatges que
consideren molt influents en la
història de la música i alhora
desconeguts.

Per fer-ho, compten amb la
participació en l’espectacle de la
formació de jazz barcelonina
Joel Moreno Codinachs Trio.

Així doncs, música i teatre
s’uneixen en un espectacle hí-
brid per reivindicar la figura de
dos cantants nascuts a l’estat
espanyol que van tenir un pa-
per clau en el desenvolupa-
ment de la música als Estats
Units i han caigut en l’oblit.

Infància | Pendents del segell d’Unicef
Tiana està a l’espera de conèixer si Unicef li concedeix el segell de Ciutat Amiga de
la Infància, en reconeixement a les polítiques per a infants i joves dissenyades per
l’Ajuntament. La resolució està prevista per dilluns, tal com va informar l’Ajunta-

ment després de la visita del comitè avaluador d’Unicef el 27 de setembre.

Durant els pròxims dies els dos
socis del govern municipal -PSC
i ERC- abordaran si el govern lo-
cal dóna suport a l’eventual con-
vocatòria d’un referèndum d’au-
todeterminació a Catalunya, En
declaracions a Línia Nord, el pri-
mer tinent d’alcaldia i respon-
sable de l’Àrea de Transició Na-
cional de l’Ajuntament, Ricard
Fabra, ha explicat que la direc-
ció d’ERC a nivell nacional està
treballant una moció conjunta
per presentar arreu del territo-
ri. “La tindrem molt aviat i tan
bon punt la rebrem, la passarem
als socis de govern”, diu.

En aquest sentit, Fabra pre-
veu que la posició del govern
municipal serà “unitària” per
coherència amb el pacte de go-
vern entre les dues formacions. 

A més, els republicans con-
fien a poder sumar més grups
municipals al carro, no només

els integrants de l’executiu d’Es-
ter Pujol. “Cada cop que hem fet
una votació en aquest sentit al
Ple s’hi ha sumat tothom menys
el PP”, recorda el primer tinent
d’alcalde, que avança que la seva
intenció és presentar la moció de
suport al referèndum de forma
conjunta “amb tot aquell que s’hi
vulgui afegir”. 

Fabra respon així la petició
que la secció local d’Òmnium
Cultural va fer a l’Ajuntament en
la qual demanava l’aprovació
d’alguna resolució de suport al
referèndum.

El pròxim Ple Municipal se
celebrarà el 8 d’octubre i ERC
confia poder sotmetre la moció
a votació aleshores.

Fabra confia en el suport del PSC. Foto: Arxiu

ERC preveu que el govern local
donarà suport al referèndum

Andreu Merino
TIANA
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Comarca

Comerç

POLÍTICA4L’alcaldessa de San-
ta Coloma, Núria Parlon, podria
ser dissabte la nova primera
secretària del PSC. Tot dependrà
si la militància l’escull o no a ella
en unes eleccions primàries en
què s’enfronta a l’actual mà-
xim representant del partit, Mi-
quel Iceta.

Després d’un mes de con-
frontació dialèctica i de pro-

grames polítics entre tots dos,
les bases hauran de triar. I ho
faran després que la batllessa
colomenca hagi anunciat que si
guanya, té la intenció de man-
tenir Iceta com a líder dels so-
cialistes al Parlament. “Iceta el
millor que li ha passat al PSC
en els últims anys”, va assegu-
rar dimecres en una entrevis-
ta a Catalunya Ràdio.

La sala de venopunció de meta-
dona mòbil ubicada a Sant Roc
sota el pont de l’autopista C-31 ha
fet reflotar el debat sobre les polí-
tiques públiques de drogodepen-
dències a la comarca. La furgone-
ta està instal·lada en el terme mu-
nicipal de Badalona, però a tocar
de Sant Adrià, la qual cosa no agra-
da al seu alcalde, Joan Callau,
que va sol·licitar a la batllessa ba-
dalonina, Dolors Sabater, que el
vehicle s’ubiqués més endins de la
ciutat. Una petició que no es durà
a terme, en primer lloc, perquè Ba-
dalona argumenta que la ubicació
la decideix el departament de Sa-
lut de la Generalitat.

A més, Badalona considera,
igual que SantAdrià, que l’atenció
a les persones drogodependents i
totes les mesures que se’n des-

prenen han de ser assumides con-
juntament pels municipis de la co-
marca. “No és un problema de cap
ciutat en concret i va més enllà de
les polítiques de seguretat”, con-
sidera el cinquè tinent d’alcalde de
Badalona, Francesc Ribot.

SANTA COLOMA I BARCELONA
Abans de l’estiu els municipis del
Barcelonès Nord es van reunir per
abordar la qüestió i van acordar
que el Consorci Besòs seria el
marc de treball.

En aquest sentit la cooperació
comarcal implicaria l’obertura

d’un nou centre d’atenció i segui-
ment per a persones drogode-
pendents a Santa Coloma. Un
centre que ja tindria assegurada
l’aportació econòmica de la Ge-
neralitat i estaria a l’espera que el
consistori ofereixi algun local on es
pugui instal·lar.

D’altra banda, Badalona i Sant
Adrià demanen a la Generalitat
que incrementi el personal i els re-
cursos destinats a la sala de ve-
nopunció de Sant Roc i que Bar-
celona n’aculli una altra per no
concentrar l’atenció en la zona
fronterera entre les dues ciutats.

Badalona i Sant Adrià reclamen ajuda a Santa Coloma i Barcelona. Foto: Arxiu

Sabater i Callau volen un treball
comarcal en l’àmbit de la droga

Redacció
BARCELONÈS NORD

La militància del PSC triarà
dissabte entre Parlon i Iceta

Sant Roc | Rates al CAP
La detecció de rates al soterrani del Centre d’Atenció Primària de Sant Roc va obli-

gar el passat divendres a tancar vuit consultes d’aquest centre sanitari, segons mar-
cava el protocol de plagues de l’Institut Català de la Salut. La Generalitat assegura

que no s’ha posat en risc la salut pública i els veïns demanen més neteja.

SALUT4La comarca s’ha bolcat
amb la celebració del Dia Inter-
nacional de la Salut Mental.

Per una banda, Badalona va
presentar dilluns la Taula de Sa-
lut Mental i Addiccions. Es trac-
ta d’una iniciativa que va néixer
el 2005 però que ara l’Ajunta-
ment vol reactivar amb la par-
ticipació de diversos agents so-
cials de la ciutat.

D’altra banda, Sant Adrià
va celebrar el Dia Internacional
de la salut mental amb una ex-
posició al club social el Badiu. 

A més, la plaça de la Vila va
acollir diversos estands infor-
matius dels serveis i les entitats
que tenen com a eix la diversi-
tat funcional i treballen amb
persones amb discapacitat in-
tel·lectual.

El Barcelonès Nord celebra 
el Dia de la salut mental

Segons va avançar fa uns dies el
Diari de Badalona, el govern
municipal contempla la possi-
bilitat de construir el nou cen-
tre de la Fundació Badalona
Capaç en uns terrenys adja-
cents al parc G4 de Montigalà.

Segons el mateix mitjà,
aquest edifici tindria un cost de
cinc milions d’euros, constaria
d’una planta única i tindria les
mateixes característiques que el
que recull l’acord amb Merca-
dona. A més, la fundació podria
arrencar amb la seva activitat al
nou edifici l’any 2018, igualant
el calendari que s’ha marcat. 

Tot i així, des del govern
municipal s’han mostrat pru-
dents i no han confirmat ni
desmentit la proposta. 

Fins a aquest moment, les
dues propostes alternatives a
Mercadona que es contempla-

ven de manera oficial eren ade-
quar l’antiga fàbrica Mobba per
allotjar el centre ocupacional de
BDN Capaç –la qual deixaria
amb un pam de nas la marca va-
lenciana– o bé aplicar modifi-
cacions puntuals al projecte per
construir el nou supermercat i
la seu de la fundació al Turó de

l’Enric, per tal de reduir l’im-
pacte visual. 

Aquest nou gir, després que
el govern municipal es com-
prometés a portar una propos-
ta ferma al Ple d’aquest octubre,
fa pensar que el consistori té a
les mans altres alternatives di-
ferents. Queda poc per saber-ho.

El parc G4, on se sospesaria instal·lar BDN Capaç. Foto: Google Maps

El centre de Badalona Capaç 
podria construir-se a Montigalà

Sant Adrià | Cursos per fer galetes
A partir de demà divendres, el Mercat Municipal ofereix un espai perquè adults 
i infants aprenguin a fer galetes dolces i cakepops. La parada que organitzarà
aquests tallers és Dolç Animat, al número 2 del mercat. Allà, qui vulgui participar
rebrà informació de primera mà sobre què ha de fer per prendre part. 

Redacció
BADALONA

L’ACI Santa Coloma, a punt per
a una desfilada multitudinària
SANTA COLOMA4L’Associació
del Comerç i la Indústria de
Santa Coloma (ACI) celebrarà
aquest dissabte la seva desfilada
de moda de tardor a la plaça de
la Vila durant tot el dia. 

A l’esdeveniment hi partici-
paran unes 40 botigues associa-
des –rècord de participació–,
que mostraran les seves pro-
postes de moda de cara a la tem-
porada de tardor i hivern. Però
no es quedarà aquí, ja que tam-

bé hi ha negocis que no tenen a
veure amb la moda que també
mostraran els seus productes a la
passarel·la. La desfilada clourà
amb una mostra de llenceria.

Les models que hi desfilaran
no seran professionals, sinó
membres d’escoles de dansa de
la ciutat que faran exhibicions a
sobre de l’entarimat. També hi
haurà sortejos, un espectacle
musical i un altre de sorpresa, a
més d’un sorteig. 

Una de les desfilades de l’any passat. Foto: ACI
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Tusgsal ha rebut el distintiu de ga-
rantia de qualitat ambiental que
atorga la Direcció General de Qua-
litat Ambiental del Departament
de Territori i Sostenibilitat de la Ge-
neralitat. Aquest distintiu és una
identificació que s'atorga a vehicles
d'empreses respectuosos amb el
medi ambient, tot reconeixent
que es compleixen uns requisits
d'excel·lència ambiental més en-
llà dels que són establerts com a
obligatoris per la normativa vi-
gent. Aquests criteris tenen en
compte aspectes com la gestió de
la flota, formació dels conduc-
tors, tipus de vehicles i altres ac-
cions de compromís ambiental.

L'obtenció del distintiu supo-
sa el compromís de Tusgsal per
contribuir en el repte de reduir les
emissions contaminants. Tusgsal
pren part en aquesta lluita per mi-
llorar les condicions mediam-
bientals procurant que els seus ve-
hicles tinguin el menor impacte
possible, que els seus conduc-

tors facin una conducció econò-
mica i sostenible i promocionant
la utilització de les seves línies. En
aquest sentit, els autobusos uti-
litzen motors de baix consum i
s’estan incorporant progressiva-
ment vehicles elèctrics, de gas i hí-
brids. En el cas de Tusgsal, la flo-
ta de vehicles auxiliars s’està subs-
tituint paulatinament per vehicles
cent per cent elèctrics.

Per altra banda, els conductors
de Tusgsal reben una formació

específica per fer una conducció
eficient orientada a reduir el con-
sum d’energia, reduir el volum
d’emissions i augmentar la con-
fortabilitat del passatge.

La promoció de l’ús dels serveis
de transport públic intenta incidir
en el canvi d’hàbits necessari per
aconseguir unes ciutats més sos-

tenibles. La metròpolis de Barce-
lona és l’àrea europea amb més
densitat de vehicles per quilòme-
tre quadrat.

MÉS EFICIENT
La gestió de la xarxa de transport
públic en autobús gestionada per
Tusgsal al Barcelonès Nord co-
breix àmpliament les necessitats de
transport públic urbà i interurbà i
està dissenyada per atendre amb
la màxima eficiència la mobilitat
dins i fora del territori.

Tot i les dificultats derivades de
la congestió general del trànsit i de
les condicions particulars d'alguns
dels barris, els autobusos cobreixen
els seus recorreguts amb un alt per-
centatge de fiabilitat i de compli-
ment dels seus horaris. 

La seguretat també és un fac-
tor a tenir en compte: l'autobús
urbà és el mitjà que menys sinis-
tralitat presenta davant del vehicle
privat i fins i tot dels vianants. 

ACCESSIBILITAT
Abans de sortir al servei de la línia,
els autobusos han estat preparats
i condicionats per complir la seva
tasca i donar el millor confort du-

rant el servei: neteja, revisió me-
cànica i electrònica i posada a
punt. En concret, el 100% de la flo-
ta de Tusgsal és accessible per a
persones amb mobilitat reduïda
amb rampes mecàniques o ma-
nuals i vehicles de pis baix per fa-
cilitar l'accés.

APOSTA PER LA QUALITAT
Des de sempre Tusgsal ha treba-
llat per donar el millor servei als
usuaris i a les poblacions a les

quals serveix. Aquesta filosofia
ha portat l’empresa a establir uns
processos de treball seguint nor-
mes de qualitat que han estat re-
conegudes per l’Associació Es-
panyola de Normalització i Certi-
ficació (AENOR) amb diferents
certificacions: ISO 9001 de Gestió
de la Qualitat, ISO 14001 de Ges-

tió Ambiental, OSHAS 18001 de
Seguretat i salut en el treball i la
UNE-EN 13816 de Transport de
Viatgers, Certificació en Empresa
Saludablei, finalment, en Segure-
tat Vial ISO 39001.

L’aplicació i el manteniment
d’aquestes normes de qualitat
obliga Tusgsal a donar un servei
integral de gestió de gran nivell
que s’aplica a totes les seves àre-
es de treball.

En definitiva, un esforç col·lectiu
en el qual hi participen totes les per-
sones que des dels seus diferents
llocs de responsabilitat treballen
per oferir cada dia el millor servei. 

MÉS INFORMACIÓ
Per tal de poder informar els usua-
ris de l'estat del servei, Tusgsal dis-
posa de diferents canals de co-
municació, com ara les xarxes so-
cials –Facebook i Twitter–, el te-
lèfon d'atenció al client –24 hores
els set dies a la setmana–, l'ofici-
na a peu de carrer situada a la Pl.
Joan Mirò de Badalona i el web ofi-
cial que, a més a més, permet pla-
nificar els recorreguts i consultar
horaris, parades i la previsió del
pas dels propers busos.

Transport eficient i de qualitat
» Tusgsal rep el distintiu de garantia de qualitat ambiental que atorga la Generalitat

» L’empresa referma el seu compromís per contribuir a reduir les emissions contaminants

Els treballadors reben

formació per a una

conducció eficient

Redacció
BARCELONÈS NORD

Tusgsal segueix amb el seu compromís d’oferir cada dia el millor servei a tots els seus passatgers. Fotos: Tusgsal

Tusgsal treballa 

per donar el millor 

servei als usuaris
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L’UBSA perd el primer partit
per un triple inversemblant

SANT ADRIÀ4Un triple molt
llunyà del Pardinyes quan faltaven
quatre segons per al final va cos-
tar-li la primera derrota a l’UBSA
(83-85) dissabte passat al Ricart.

Després d’una primera mei-
tat dominada clarament pels
lleidatans, que manaven per 35
a 50 al descans, els de Mario
Lousame van començar a des-
plegar el seu millor joc als dos ex-
trems de la pista. Amb l’em-

penta del públic, l’equip va acon-
seguir capgirar el partit al darrer
quart, quan el matx va entrar en
una espiral de bogeria i d’alter-
natives al marcador. Tot i això,
a falta de quatre segons per a la
botzina final, Mendiburu va ano-
tar un triple contra el tauler que
va donar la victòria als visitants.

Diumenge a dos quarts d’u-
na, l’equip visitarà la pista del CB
Imprenta Bahía de Palma.

L’Snatt’s guanya el Celta i ja
és líder de la Lliga Femenina 2
SANT ADRIÀ4Només han calgut
dues jornades perquè l’Snatt’s
Sant Adrià sigui al lloc més alt de
la Lliga Femenina 2. Les liles ocu-
pen aquesta posició després de su-
mar la segona victòria del curs diu-
menge passat al Ricart contra el
Celta (87-50).

Després d’un primer quart
molt igualat, les de Jordi Vizcaíno
van trencar el partit amb un par-
cial de 26 a 10 que situava el
marcador 50 a 31 al descans. Des-

prés d’un tercer període novament
equilibrat, les adrianenques van
tornar a prémer l’accelerador per
aconseguir els punts suficients
per situar-se líders gràcies al bas-
ket average. Mireia Vila, amb 29
de valoració, va ser la millor ju-
gadora de la jornada.

L’equip tornarà a jugar fora de
casa aquest diumenge al migdia.
L’Snatt’s visitarà la pista del Cor-
tegada gallec, que ha guanyat l’ú-
nic partit que ha jugat a casa.

Encara falta molta feina a fer. Les
tres derrotes que ha patit la
Penya fins ara (a domicili contra
l’UCAM i el Morabanc Andorra
i a l’Olímpic contra el Fuenla-
brada) ha fet que l’equip prota-
gonitzi el pitjor inici de curs de
les darreres 17 temporades. Per
recordar una lliga en la qual el
Joventut perdés els 3 primers
partits cal remuntar-se fins al
curs 1999-2000, amb Alfred
Julbe a la banqueta verd-i-negra
(tot i que a la dissetena jornada
hi va haver un canvi a la ban-
queta i Josep Maria Izquierdo va
assumir l’equip) i noms com
Ferran Martínez, Raül López o
Àlex Mumbrú a la plantilla. 

Tot i aquest inici, l’equip va
refer-se ràpidament i va sumar
cinc victòries consecutives que
van fer que l’afició tornés a creu-
re en l’equip. Després d’aquesta
revifalla, l’equip va alternar vic-

tòries i derrotes en una tempo-
rada amb massa alts i baixos i va
tancar la darrera temporada del
segle XX en onzena posició (i per
tant fora del play-off) amb 16
victòries i 18 derrotes.

Els de Diego Ocampo vol-
dran imitar la reacció que l’equip
va tenir anys enrere i la prime-
ra oportunitat per començar a
sumar serà diumenge a dos
quarts d’una del migdia. No serà

gens fàcil, perquè el líder, l’Ibe-
rostar Tenerife que ha guanyat
els tres partits que ha jugat, vi-
sitarà l’Olímpic. Els tinerfenys,
entrenats pel basc Txus Vido-
rreta, són un equip molt equili-
brat i tenen els dos millors tri-
plistes del moment, Javier Bei-
rán i Davin White, i un joc inte-
rior de garanties amb la parella
formada pel greg Georgios Bo-
gris i el gallec Fran Vázquez.

L’equip va patir la tercera derrota del curs a Andorra la Vella. Foto: ACB

La Penya protagonitza el pitjor
inici dels darrers 17 cursos

Pau Arriaga
BADALONA

Barcelonès Nord | El Sant Josep, invicte a la Copa Catalunya
Només el Sant Josep continua invicte després de dues jornades a la Copa Catalunya. Els 

badalonins van guanyar per la mínima a Vic (78-79) mentre que el Santa Coloma va perdre
a Mataró (85-77) i el Badalonès a Granollers (82-80). Els tres equips tornaran a competir
demà passat, contra la UE Sant Cugat, el Sol Gironès Bisbal i el CB Artés, respectivament.
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Xoc entre invictes. Diumenge a les
5 de la tarda, el camp de Montigalà
serà l’escenari d’un dels millors
partits de la novena jornada de Se-
gona B, el Badalona - Alcoià. Es-
capulats i alacantins són els dos
únics equips de la categoria que
encara no han perdut cap partit,
tot i que els de Toni Seligrat sumen
quatre punts més perquè tenen
dues victòries més que els de Ma-
nolo González.

En les darreres jornades, l’e-
quip d’Alcoi ha dut a terme el que
en l’argot futbolístic es coneix
com la mitjana anglesa: guanyar
a casa i empatar a domicili. Els ala-
cantins arriben amb la moral pels
núvols després de la victòria en el
seu derbi contra l’Eldense (4-2),
però trobaran un Badalona que
només ha perdut un partit en to-
tes les competicions, a la Copa Fe-
deració contra el Vilafranca. En el
darrer enfrontament a Montiga-
là el curs passat, el Badalona va
aconseguir una victòria clau de
cara a la permanència, un 2-0 amb
gols de Morgado i Gassama.

Precisament un cop s’hagi su-
perat l’enfrontament contra els

d’Alcoi, el Badalona voldrà sege-
llar la classificació per a la fase es-
tatal de la Copa Federació dime-
cres que ve contra la Pobla de Ma-
fumet. Està previst que el tècnic es-
capulat faci rotacions contra els ta-
rragonins.

EMPAT ÈPIC A VILA-REAL
Demostració d’orgull. El Badalo-
na es va negar a perdre i va sumar
un punt valuós dissabte passat al
Mini Estadi del Vila-real B (2-2). 

Els groguets van protagonitzar
un inici fulgurant i al minut 8 ja
guanyaven 2-0 gràcies als gols de
Pau Francisco i de Carlitos. Els de
Paco López encara haurien pogut

marcar dos gols més abans de la
primera mitja hora de joc, però va
ser Coch qui, després d’un córner,
va retornar el Badalona al partit
amb un cop de cap creuat al mi-
nut 31. D’aquesta manera, el ‘4’ es-
capulat es refeia del penal que ha-
via enviat als núvols minuts abans.

El Vila-real va tornar a con-
trolar el matx durant el segon
temps i Carlitos, un malson cons-
tant, va tenir dues ocasions per
sentenciar el matx, però va ser el
pitxitxi Serramitja qui va aprofi-
tar una passada entre línies de
Fran Grima per plantar-se sol
davant Cantero i superar-lo amb
un xut creuat amb la cama dreta.

Els escapulats van guanyar a Montigalà el curs passat. Foto: CFB

El Badalona rep l’Alcoià en 
el duel d’invictes de la Segona B
Redacció
BADALONA

L’Hermes paga amb derrota 
el desencert de cara a porteria
MONTGAT4La ratxa de victòries
consecutives s’ha acabat en dues.
L’Hermes va pagar el seu des-
encert ofensiu i va perdre dis-
sabte passat a casa contra la UE
Mollet (0-1).

La primera part no va ser gai-
re atractiva per a l’afició, ja que
cap dels dos equips no va crear
perill de manera continuada
més enllà de dues rematades de
Baby que el porter Flores va
poder aturar sense massa pro-
blemes. El partit va arribar al
descans sense gols.

Els vallesans van tornar al
partit més endollats, buscant la
porteria de Yan Carlos amb més
insistència i van tenir la seva re-

compensa al novè minut del se-
gon temps, quan Marc Masip va
aprofitar una jugada embolica-
da per resoldre des de l’àrea pe-
tita. Després d’aquest gol, els de
Lolo Alonso i Mario Lamilla es
van bolcar a la desesperada con-
tra la porteria de Flores, però no
van estar precisos en la remata-
da. Al minut 89, Cifu va veure
una vermella directa que farà
que es perdi la pròxima jornada.

Aquest pròxim partit serà
un dels tests més exigents per als
montgatins. Diumenge al mig-
dia, la Fundación visitarà el Fe-
liu i Codina de la UA Horta, el lí-
der de la categoria que ha sumat
16 dels 18 punts que s’han jugat.

L’equip no va poder puntuar contra el Mollet. Foto: FPH
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AGENDA SETMANAL
AVUI 13 D’OCTUBRE
19:00 Inauguració de l’exposició Olfactorium Ba-

dalona, una mostra en la qual l’artista NASEVO
defineix tota la seva obra al voltant de l’ol-
facte. / Centre Cultural El Carme.

DISSABTE 15 D’OCTUBRE
19:30 Partit de bàsquet corresponent a la terce-

ra jornada de la Copa Catalunya masculina en-
tre el CB Santa Coloma i el Sol Gironès Bisbal
Bàsquet. / Pavelló Joan del Moral.

TOTA LA SETMANA
Matí-Tarda En el marc dels actes de la 29a Se-

mana Cultural Extremeña, la Casa Regional
ha preparat diferents activitats culturals i gas-
tronòmiques. / Casa Regional Extremeña.

AVUI 13 D’OCTUBRE
Tarda En el marc del segon dijous de mes, al Cen-

tre de Producció Cultural i Juvenil El Polidor
hi haurà una nova sessió del taller de guita-
rra i també una nova jornada per als gamers
més apassionats. / Centre el Polidor.

DIUMENGE 16 D’OCTUBRE
11:00Arriba una nova edició de la Jugateca am-

biental, que en aquesta ocasió tindrà com a
eix central l’anellament científic a diferents
espècies d’ocells. / Parc Fluvial del Besòs. DEMÀ 14 D’OCTUBRE

19:00 Inauguració de l’exposicióEssència, un tre-
ball fet a quatre mans pel músic i composi-
tor Jordi Torrent i el fotògraf Chus Alonso. /
Biblioteca Tirant Lo Blanc.

DIMARTS 18 D’OCTUBRE
Tot el dia El Síndic de Greuges, Rafael Ribó, vi-

sitarà la vila per atendre les queixes dels veïns.
/ Centre Cívic Les Mallorquines.

AVUI 13 D’OCTUBRE
17:30 En el marc de la celebració de l’Any

Llull, l’entitat l’Espina de la Sardina s’enca-
rregarà d’aquesta edició especial de l’Hora del
Conte. / Biblioteca Can Baratau.

BADALONA MONTGAT TIANASANT ADRIÀSANTA COLOMA

En el marc de la Setmana de la Gent Gran
es projectarà la pel·lícula El abuelo de 100
años que saltó por la ventana, basada en
una novel·la d’Alan Karlsson. / Casal de
Gent Gran Joan Maragall.

‘El abuelo de 100 años...’, 
protagonista a Montgat
Demà 14 d’octubre a les 18:00

En el marc de les Trobades Gastronò-
miques Cuines del Món, el restaurant
Nara serà l’escenari d’una nit centra-
da en la gastronomia japonesa. / Res-
taurant Nara.

La gastronomia nipona
aterra a Santa Coloma
Avui 13 d’octubre a les 20:00

Tiana es transporta al
Carnegie Hall de Nova York

Ds. 15 d’octubre a les 19:00

Partit corresponent a la segona jornada
de la Lliga Endesa ACB entre el Divina
Pastora Joventut i el Montakit Fuen-
labrada. / Teatre Zorrilla.

‘No hay ladrón que por bien
no venga’ arriba al Zorrilla

Demà 14 d’octubre a les 21:00

There was a fiesta (at Carnegie Hall) és
el títol de l’obra que traslladarà la ciu-
tat a una de les sales de concerts
més cèlebres dels Estats Units. / Sala
Albéniz.

L’inici del curs lluny de la Ver-
neda no està sent, ni de bon tros,
el que s’esperava per a l’Handbol
Adrianenc. Els homes de Pedro
Pérez encara no han pogut guan-
yar fora de casa en els dos pri-
mers partits de lliga (derrotes
contra el Palautordera i per la
mínima contra l’Handbol Sant
Quirze diumenge passat) i vol-
dran fer-se forts a casa mentre
l’equip intenta revertir la dinà-
mica dels darrers partits que ha
jugat a domicili.

El pròxim repte per al con-
junt lila serà un nou partit de lli-
ga contra un dels nouvinguts a la
categoria, el CH Sant Esteve de
Palautordera, que la temporada
passada va guanyar la Lliga ca-
talana sènior masculina “Anto-
nio Lázaro”. No hi ha prece-
dents d’enfrontaments entre el
primer equip de l’Adrianenc i el
conjunt del Vallès Oriental, però
la temporada passada el filial i els
santestevencs es van enfrontar a
la lliga regular. Els dos partits es
van saldar amb resultat idèntic:
victòria per al CH Sant Esteve de
Palautordera (per 27 a 31 a la pri-

mera volta a la Verneda i per 36
a 30 al pavelló municipal Els
Quatre Hereus al segon tram de
la competició). 

A més, i malgrat la seva man-
ca d’experiència a la categoria, el
conjunt que entrena Jordi Bar-
berán ha aconseguit uns bons re-
sultats en el tram inicial de la lli-
ga, amb una victòria, un empat
i una derrota en les tres prime-
res jornades de competició. La
defensa adrianenca haurà de vi-
gilar de prop Jordi Planas, que
en aquest primer tram de com-
petició ha estat el jugador més

destacat de l’equip vallesà amb
una mitjana golejadora de més
de cinc dianes per partit. Lluc
Bosch i Tomeu Aspa són els al-
tres dos jugadors santestevencs
que més estan cridant l’atenció
en els primers partits de la Pri-
mera estatal masculina. 

Per altra banda, aprofitant la
jornada festiva, ahir al migdia l’e-
quip lila va jugar el partit co-
rresponent a la quarta jornada de
la Primera estatal masculina
contra un dels seus rivals direc-
tes, l’Handbol Esplugues, al pa-
velló de la Verneda.

L’equip vol començar a sumar victòries a casa. Foto: SMA

L’Adrianenc rep la visita 
del CH Sant Esteve a la Verneda

Redacció
SANT ADRIÀ

Badalona i UKSA es juguen
les seves opcions a la Copa

BARCELONÈS NORD4CK Bada-
lona i UKSA ja coneixen els seus
rivals als quarts de final de la Copa
C de la Segona divisió de korfbal.
Els badalonins s’enfrontaran con-
tra el Lladonosa de Lleida, men-
tre que els adrianencs es veuran
les cares contra el CK Vacarisses.

Els equips no hauran d’espe-
rar per començar la competició del
KO, ja que els quarts i les semifi-
nals es jugaran aquest cap de set-
mana a Vacarisses. UKSA i Ba-

dalona en cap cas no es creuarien
fins a una hipotètica final.

“Els quarts seran un partit
dur, perquè el Lladonosa ve de Pri-
mera i perquè encara no tenim to-
tes les noies que voldríem”, explica
el tècnic badaloní. Si superen els
quarts, els badalonins jugarien
contra el guanyador del Lleida i el
Barcelona C, mentre que l’UKSA
jugaria contra el Miró o el guan-
yador del partit de vuitens entre
el Castellbisbal C i el Sant Llorenç.

Mireia Belmonte guanya el
triatló de Barcelona per relleus
BADALONA4Mireia Belmonte
continua amb el seu “descans ac-
tiu” després dels Jocs Olímpics.

La darrera aparició pública
de la nedadora va ser diumenge
passat al front litoral de Barce-
lona, on va guanyar la prova de
relleus per equips del Barcelona
Triathlon Santander juntament
amb l’exciclista Miguel Indu-
rain i l’exatleta Martín Fiz.

Belmonte va ser l’encarre-
gada d’encetar la competició
amb una de les proves en les
quals no acostuma a competir, la
natació en aigües obertes. La ba-
dalonina va completar els 750
metres en 11 minuts i 25 segons.

Un cop completada aquesta part
del triatló, el penta campió del
Tour, que va recórrer els 20
quilòmetres de bicicleta en 26
minuts i 18 segons. Finalment,
Fiz va encarregar-se de la cursa
de 5 quilòmetres a peu, que va
aconseguir completar en 15 mi-
nuts i 25 segons. 

El de Barcelona és el segon
triatló en el qual Belmonte ha
participat en el darrer mes, jun-
tament amb el de Sevilla. De fet,
al mateix temps que la badalo-
nina participava en aquesta
competició, a Qatar s’estava dis-
putant una prova del campionat
mundial de natació.
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